
Zápis ze schůze Výboru Asociace strážců přírody ČR ze dne 27.2.2025 konané on-line

Přítomni:

Borek Franěk, Jana Dvořáková, Pavel Nedvěd, Adam Diviš, Antonín Tůma, Ota Dračka, Veronika Bílá

1. Tůma přednesl požadavek náměstka ministra Ing. Levého na představu ASP na vyhlášku MŽP 
o stráži přírody. K tomu poznámky: vybavení, cesťáky, kamery, oblečení/uniformy, jednotící 
znaky, hlášenkový systém, odznak, průkaz a další.

2. Franěk referoval o Švýcarských fondech. Návrh projektu O. Vítka je třeba z části přepracovat, 
neprůchodná je koordinace s krajskými úřady a hl. městem. K tomu poznámky: zapojení ½ 
úvazku nestačí, lepší podat menší projekt na vyzkoušení, zkusme využít otevřený grantový 
program na MŽP.

3. Google disk – rozšířit přístup, má jen někdo.
4. Projednává se novela z. 114/1992 a novinkou bude zakotvení oprávnění používat 

videonahrávky. Videonahrávka i zkrytá je důkazní materiál. Ve strážní službě je potřeba 
dopředu říct protistraně, že hovor bude nahráván.

5. Starý web ASP zatím nerušit, používají na něm hlášenkový systém 3 strážní týmy CHKO.
6. Facebook ASP obsluhuje Studený a Dračka.
7. Termín republikového setkání stráže přírody byl již předběžně rozeslán dne 15.1.
8. Program republikového setkání stráže přírody: zdravověda – první pomoc (Tůma osloví na 

Třeboňsku kolegy, zda tam někoho nemají), práce s videozáznamem – fotopasti, dron. Další 
návrhy se očekávají.

9. Michael Grossmann se na ASO obrátil se žádostí o pomoc s exkurzí pro Moldavce. V Česku 
tuto spolupráci organizuje Arnika. Diviš zjistí požadavky, ASP se zapojí.

10. Naše účast na kongresu ERF – Franěk, Lehký, Javorská. Potřebujeme finanční podporu.
11. Na kongresu ERF mají promluvit ředitelé NP z Karpat.
12. Diviš pošle vyúčtování z kongresu IRF.

Zapsal: Antonín Tůma

Zasílá se členům Výboru, revizní komisi a na web Asociace.


